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VOORZITTER : De heer Robert Voorhamme

– De interpellatie wordt gehouden om 15.50 uur.

Interpellatie van de heer Jean-Marie Bogaert tot
de heer Luc Van den Brande, minister-president
van de Vlaamse regering, Vlaams minister van Bui-
tenlands Beleid, Europese Aangelegenheden, We-
tenschap en Technologie, over de financiële toe-
stand van Telenet

De voorzitter : Aan de orde is de interpellatie van
de heer Bogaert tot de heer Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse regering, Vlaams
minister van Buitenlands Beleid, Europese Aange-
legenheden, Wetenschap en Technologie, over de
financiële toestand van Telenet.

De heer Bogaert heeft het woord.

De heer Jean-Marie Bogaert : Mijnheer de voorzit-
ter, als de toekomstige klanten van Telenet even
lang moeten wachten op hun aansluiting als wij op
de komst van de minister-president, dan ziet de
commerciële toekomst van Telenet er niet bepaald
rooskleurig uit.

Minister-president Luc Van den Brande : Mijnheer
Bogaert, ik moet er u op wijzen dat mijn vertraging
te wijten is aan een dringend onderhoud dat mij
werd gevraagd door de heren Van Grembergen en
Sauwens die beiden tot uw fractie behoren. Ik kon
een dergelijk verzoek toch niet naast mij neerleg-
gen.

De heer Jean-Marie Bogaert : Mijnheer de minis-
ter-president, via diverse kanalen bereiken ons sig-
nalen dat het businessplan van Telenet, dat van
1996 dateert, niet wordt gehaald. Er ligt nu een
nieuw businessplan voor waarbij nieuwe en zwaar-
dere inspanningen worden gevraagd. Concreet be-
tekent dit dat Telenet nood heeft aan 8 miljard
frank bijkomende financiële middelen. Daarvan

zou de helft via bankleningen worden bijeenge-
zocht, alhoewel de banken niet bijzonder happig
blijken te zijn. Voor de andere helft zou een beroep
worden gedaan op zowel de zuivere als de gemeng-
de intercommunales voor TV-distributie.

De bijdragen van die intercommunales zouden uit-
eindelijk worden gehaald uit de financiële midde-
len die anders de gemeenten ten goede komen via
de getrapte vorm van dividenden.

Dit betekent eveneens dat de in het vooruitzicht
gestelde dividendenuitkering van Telenet op de
lange baan wordt geschoven, vermits een positief
saldo zeker niet voor het jaar 2005 zal worden ge-
haald. Ik benadruk voor alle duidelijkheid dat ik
steeds tot de grote pleitbezorgers van Telenet heb
behoord en dat dat ook zo zal blijven.

Telenet slaagt er niet in de oorspronkelijk voorzie-
ne klantenwervingssnelheid te halen. Een van de
oorzaken – er zijn er meer, maar de minister-presi-
dent weet daar meer over dan ik – is de bijzonder
stroeve manier waarop Belgacom haar klanten laat
overstappen naar Telenet. Als ik goed geïnfor-
meerd ben, zou Belgacom maximaal gebruik
maken van het theoretische recht om vijf werkda-
gen te laten verstrijken vooraleer de opbellers op
te hoogte te brengen van het feit dat de abonnee
niet langer op het oude nummer te bereiken is. Als
in die periode een paar feestdagen vallen, betekent
dit in het slechtste geval dat iemand tien dagen te-
lefonisch onbereikbaar is. Vooral voor kleine zelf-
standigen en mensen voor wie de telefoon een be-
langrijk werkinstrument is, kan dit zware gevolgen
hebben. Zoiets is onaanvaardbaar, en daar kan Te-
lenet uiteraard niets worden verweten. Het is trou-
wens niet de eerste keer dat ik deze toestand aan-
klaag. De minister-president zal zich nog wel herin-
neren dat ik dit reeds in december 1998 heb ge-
daan.



Een tweede aspect waarin op korte termijn veran-
dering moet komen, is dat van de nummerover-
draagbaarheid. Nogal wat mensen blijken om prak-
tische redenen een grote drempelvrees te hebben
om afstand te doen van hun huidig nummer en op
een nieuw nummer over te stappen. Ook op dit
vlak kan Telenet niets doen. Ik dring er bij de mi-
nister-president dan ook op aan om al het mogelij-
ke te doen om wat schot te brengen in deze discus-
sie, zodat dit probleem zo snel mogelijk kan wor-
den opgelost.

Men zegt mij ook dat de interconnectietarieven die
Belgacom aanrekent om van een Telenet-abonnee
naar een Belgacom-abonnee te bellen, bijzonder
hoog zijn, en bijvoorbeeld veel hoger dan in het
buitenland.

Dit zijn allemaal elementen die een bedreiging vor-
men voor een vlotte uitbouw van Telenet. Uiter-
aard betreuren we dit. We vragen ons dan ook af
op welke manier de Vlaamse regering en ook het
Vlaams Parlement terzake het initiatief zouden
kunnen nemen om daar verandering in te brengen.

Ik kom nu tot mijn concrete vragen. Toen ik mijn
interpellatieverzoek indiende stelde ik me hardop
de volgende vraag. In welke mate wordt het voort-
bestaan van Telenet bedreigd als de aandeelhou-
ders niet bereid zouden zijn de 4 miljard frank bij-
komende kapitaalsverschaffing in te vullen ? Ik
moet wel zeggen dat mij ondertussen al wat posi-
tievere signalen hebben bereikt over de bereidheid
van een aantal intercommunales om in het verhaal
in te stappen. Waarschijnlijk zal het dus wel niet zo
een vaart lopen. Men zal dus wel die financiële
middelen vinden om het nieuwe businessplan te
overbruggen. Daardoor vervalt eigenlijk mijn
vraag wat er zou gebeuren indien de intercommu-
nales niet bereid zouden zijn die 4 miljard frank ter
beschikking te stellen. Hoe dan ook zijn een aantal
intercommunales daar misschien toch niet toe ge-
neigd.

Voor de gemeenten is het ten slotte ook interessant
te weten in welke mate de bereidheid van de inter-
communales om die 4 miljard frank wel mee te hel-
pen invullen, financiële implicaties heeft voor de
dividenden van de gemeenten. Ik heb het dan over
wat de gemeenten tot nu toe van die intercommu-
nales aan dividenden verwachten in de periode tus-
sen 1999 en 2005. Op die datum zal in het nieuwe
businessplan voor het eerst een positief saldo op de
balans van Telenet te zien zijn.

De voorzitter : Minister-president Van den Brande
heeft het woord.

Minister-president Luc Van den Brande : Mijnheer
Bogaert, u stelt vragen over een bedrijf. Zelf ben ik
helaas geen aandeelhouder van dit bedrijf. Ik zeg
'helaas' omdat ik vast geloof in de ontwikkeling
van Telenet. Daar kom ik straks nog op terug.

Het businessplan dat wordt uitgezet behoort uiter-
aard tot de bedrijfshuishouding. Zo een procedure
kan natuurlijk die bevraging meebrengen. In hoof-
de van de intercommunales kunnen die vragen dan
de volgende zijn : waar waren we, waar zitten we,
waar komen we en wat is daarvan de incidentie op
ons – intercommunales – als aandeelhouders ?

Vanaf het begin heb ik altijd onderstreept dat Tele-
net een onafhankelijk bedrijf is dat tegenover mij
geen verantwoording verschuldigd is. Het zijn dus
de verantwoordelijken voor het bedrijf die de af-
wegingen moeten maken inzake het opstellen van
het businessplan.

Er is wel een zeker identificatiepatroon. Als er iets
schort aan een aansluiting of als er een tijdelijk de-
fect is ingevolge weers- of andere omstandigheden,
dan wordt mijn vrouw in de winkel al snel aange-
sproken om te vragen of ik die herstelling niet snel
kan komen uitvoeren. Ik zal dus zeker niet ontken-
nen dat er een zeker conceptueel identificatie-
patroon is. Sommigen vragen mijn persoonlijke
raad met betrekking tot de omschakelingsproces-
sen. Ze vragen nadrukkelijk of ik verdere toelich-
ting kan verstrekken over alle diensten die Telenet
aanreikt. Het antwoord is dan natuurlijk dat ik die
toelichting in ruime mate kan verstrekken vanuit
mijn algemene opleiding, maar dat er uiteraard een
aantal technische elementen zijn die ik aan de des-
kundigen overlaat. Er is dus wel een redelijk iden-
tificatieproces. Dat is allemaal goed en wel als de
zaken goed gaan, maar het kan natuurlijk wel een
probleem zijn als er iets niet zo goed gaat.

We staan hier dus voor een onafhankelijk bedrijf.
Ik ben nog altijd blij dat we dit decretaal hebben
opgebouwd. We hebben toen een ernstig debat ge-
voerd over het project, het concept en het opera-
tioneel programma. Ik herinner er aan dat ik wel
de beslissing heb genomen om 100 miljoen frank
aan te reiken. Op die manier kon men het start-
platform tot stand brengen om van een concept
een project te maken. De voorwaarde was wel dat,
wanneer het concept inderdaad een project werd,
die 100 miljoen frank zou terugkomen naar de
Vlaamse overheid. Dat is ook gebeurd.
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Telenet is dus wel degelijk een volledig onafhanke-
lijk bedrijf. Conform de marktsituatie en rekening
houdend met de liberalisering, moet het bedrijf dan
ook de benodigde bedrijfsplannen opzetten om
operationeel efficiënt en kwalitatief te zijn.

Ik verkeer dus niet in de mogelijkheid om in de
loop van een procedure tot kapitaalverhoging, toe-
lichtingen te geven of verantwoordelijkheden op te
nemen inzake details van het businessplan. Dit is
belangrijk als uitgangspunt. Het is de verantwoor-
delijkheid van Telenet om te rapporteren aan de
aandeelhouders. Het is de verantwoordelijkheid
van de aandeelhouders om volgens de normale
procedures van de vennootschapswetgeving te in-
terpelleren, en zo nodig bij te sturen. Dit princi-
pieel kader moet mogelijke misverstanden uitslui-
ten.

Mijnheer Bogaert, ik kom nu bij mijn antwoorden
op uw vragen. Uit de informatie die ik heb gekre-
gen, kan ik vaststellen dat Telenet een sterk groei-
end Vlaams bedrijf is, met een groot potentieel
voor de toekomst. Ik hoef niet meer te herhalen
dat ik het bedrijf een warm hart toedraag.

Uit recente publieke mededelingen blijkt dat in
1998 voornamelijk werd gewerkt aan de uitbouw
van het netwerk. De glasvezelbasisinfrastructuur
werd afgewerkt, de telefooncentrales werden ope-
rationeel en de lokale hybrid-fibre-coaxnetwerken
werden omgebouwd. De implementatie van de
HFC-technologie, dit is de ombouw van de lokale
kabelnetten voor tweerichtingsverkeer, wordt op
ruime schaal toegepast.

Natuurlijk moeten telecombedrijven snel reageren
op nieuwe omstandigheden. Daarvoor is bijsturing
en vers kapitaal nodig. Al deze bedrijven moeten
door de liberalisering van de markt dagelijks sleu-
telen aan hun werking en product.

Om de uitbouw van het netwerk te versnellen,
werd vorig jaar de samenwerking met de lokale ka-
belmaatschappijen verfijnd. Dit is een uniek pro-
ject. In 1998 werd het netwerk toegankelijk voor
450.000 kabelabonnees. De commerciële lancering
gebeurde voor 250.000 woningen. Volgens de plan-
ning wordt dit in 1999 uitgebreid tot 1.100.000 wo-
ningen, waardoor de helft van alle kabelabonnees
wordt bereikt. Volgens de oorspronkelijke planning
zijn in 2002 alle woningen aansluitbaar.

De breedbandtoegang tot internet valt in de smaak
bij de Telenet-klanten. Die is ook spectaculair in

vergelijking met de veel tragere analoge telefoon-
lijn. Er wordt terecht veel gepraat over de informa-
tiesnelweg, maar breedbandtechnologie bezit wer-
kelijk de capaciteit om de introductie van multime-
diadiensten te doen slagen.

Behalve als internetleverancier, staat Telenet be-
kend als alternatief voor de telefoniediensten van
de nationale operator. De markt van de spraakte-
lefonie werd grotendeels geliberaliseerd, maar
nieuwe operatoren moeten tegen een lange traditie
opboksen en creatieve oplossingen vinden voor
problemen als connectie tussen netwerken. Ze
kunnen voorlopig nog geen gebruik maken van de
nummeroverdraagbaarheid.

We moeten nagaan hoe het concept van Telenet
kan worden geoptimaliseerd binnen de huidige re-
gelgeving. Voor de liberalisering van de markt zijn
alle wetgevende initiatieven genomen. De toepas-
sing van de Europese richtlijn daarover in de Bel-
gische wetgeving heeft tot doel alle operatoren ge-
lijke kansen te bieden. Het komt erop aan de toe-
passing en timing nauwlettend te bewaken.

Dat neemt niet weg dat binnen de huidige markt-
omstandigheden discriminaties en knelpunten blij-
ven bestaan tussen Belgacom en de nieuwe opera-
toren. Belgacom neemt soms nog een monopolisti-
sche houding aan, die door sommige federale be-
leidsverantwoordelijken wordt gemaskeerd. Dit
schaadt de andere operatoren.

De door de EU-richtlijnen vereiste onafhankelijk-
heid is nog niet gewaarborgd in het BIPT. Dat doet
geen afbreuk aan de deskundigheid van de werk-
nemers, maar we zouden in het belang van de con-
sument een onafhankelijk instituut willen.

In het Raadgevend Comité voor de Telecommuni-
catie zijn de nieuwe operatoren onvoldoende ver-
tegenwoordigd. Zolang de nummeroverdraagbaar-
heid niet geregeld is, zullen de abonnees niet mak-
kelijk overstappen naar een nieuwe operator. Ik zal
niet in detail treden, maar ik ben zelf abonnee bij
Telenet en de overstap heeft ontzettend veel moei-
te gekost. Er wordt een ware papieroorlog gevoerd
om klanten bij Belgacom te houden. Dit moet ge-
woon zo snel mogelijk worden opgelost. Het tijd-
stip voor de toepassing van de nummeroverdraag-
baarheid moet correct worden nageleefd.

Een ander knelpunt vormen de prijzen voor de
connectie tussen Belgacom en de andere operato-
ren. Die liggen hoog in vergelijking met het Euro-
pese gemiddelde en dat wordt niet onderbouwd
door een gepast kostenmodel, hoewel dat wettelijk
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vereist is. Enkele knelpunten moeten dus worden
opgeruimd, en de nieuwe operatoren verdienen
een betere startpositie. De strijd is ongelijk. We
dringen er uitdrukkelijk en wanneer het maar kan
bij de verantwoordelijke instanties op aan om de
operationele mogelijkheden voor iedereen gelijk te
garanderen. Het businessplan, dat tot een kapitaal-
verhoging moet leiden, verloopt voor zover mij be-
kend volgens het normale schema. Ook het dossier
van de financiering door enerzijds bankleningen en
anderzijds de intercommunales, zou thans duidelijk
op punt worden gesteld. Een precieze en definitie-
ve uitspraak daarover kunt u echter onmogelijk
van mij verwachten.

Samengevat is er dus geen reden om het concept in
twijfel te trekken. Het project zal zeker operatio-
neel worden en de streefdatum van 2002 zal beslist
worden gehaald. Uiteraard zullen sommige fases
enige bijsturing en zelfs een kapitaalverhoging ver-
gen. Ik geef ook toe dat nog enkele knelpunten
weggewerkt moeten worden. Ik denk bijvoorbeeld
aan de nummeroverdraagbaarheid, de interconnec-
tietarieven en de rol van het BIPT en het Raadge-
vend Comité voor de Telecommunicatie om be-
paalde conflicten uit de wereld te helpen.

Tot slot wil ik er nogmaals op wijzen – en dit geldt
niet alleen voor telecommunicatie en telefonie,
maar voor alle nutsvoorzieningen – dat de burgers
vanuit een democratisch en sociaal oogpunt recht
hebben op de best mogelijke productkwaliteit en -
distributie tegen de laagst mogelijke prijs. Vanuit
hetzelfde oogpunt moeten de concurrentie, compe-
titie en liberalisering voor basisdienstverleningen
worden bewaakt. Anders worden quasi-monopolies
in stand gehouden, wat onmogelijk de bedoeling
kan zijn van een democratisch bestuur. En alhoe-

wel we hier in het vaarwater van de federale over-
heid terechtkomen, zijn zowel het Vlaams Parle-
ment als de Vlaamse regering verplicht om alle in-
spanningen te leveren om een open landschap tot
stand te brengen voor het product, de distributie en
de prijs ten behoeve van de consument.

De voorzitter : De heer Bogaert heeft het woord.

De heer Jean-Marie Bogaert : Ik dank de minister-
president voor zijn uitvoerig antwoord. Ik stel vast
dat we tot dezelfde, helaas pijnlijke analyse en con-
clusie komen. Het is pijnlijk te moeten vaststellen
dat bepaalde zaken op het terrein niet naar beho-
ren functioneren, en dat dit – zoals u zelf hebt toe-
gegeven – te wijten is aan feitelijke monopolies.
Van een liberalisering is hier duidelijk nog geen
sprake. Er zullen nog enkele instituten moeten
worden afgebroken om van de volledige vrijheid
van handelen een feit te maken. We begeven ons
met een eventuele inmenging op gevaarlijk terrein,
maar toch vind ik de houding en de praktijk van
Belgacom onaanvaardbaar. Deze dient de Vlaamse
communicatiebelangen geenszins.

Parlement en regering moeten al het mogelijke
doen om de nummeroverdraagbaarheid zo snel
mogelijk te realiseren. Het is in een geliberaliseer-
de markt ook onaanvaardbaar dat één bepaalde
hoek een monopolistische prijsbepaling hanteert
voor de interconnectietarieven. Ik hoop dan ook
dat ook de regering de nodige stappen zal zetten
om dit te verhelpen.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

– Het incident wordt gesloten om 16.26 uur. 
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